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INTERPELARE

Adresată: Domnului Viceprim-ministru Gabriel Oprea, Ministerul Afacerilor 
Interne.
Din partea domnului Senator Vasile Nistor.
Circumscripția electorală 04 Bacău.
Grupul Parlamentar al Partidului Conservator.
Ședința Senatului din data de 28.04.2014.
Subiect: înființarea camerelor de reținere

Stimate domnule viceprim-ministru,

Potrivit Legii nr. 218/23 aprilie 2002 privind organizarea și funcționarea Poliției 
Române, publicată în Monitorul Oficial al României nr.305/9 mai 2002, cu privire la 
reținerea administrativă, art. 31 stipulează următoarele: "b) să conducă la sediul poliției 
pe cei care, prin acțiunile lor, periclitează viața persoanelor, ordinea publică sau alte 
valori sociale, precum și persoanele suspecte de săvârșirea unor fapte ilegale, a căror 
identitate nu a putut fi stabilită în condițiile legii; în cazurile nerespectării dispozițiilor 
date de polițist, acesta este îndreptățit să folosească forța; verificarea situației acestor 
categorii de persoane și luarea măsurilor legale, după caz, se realizează în cel mult 24 de 
ore, ca măsură administrativă".

Acest articol de lege permite unui polițist să rețină o persoană care, spre exemplu, 
refuză să se legitimeze, sau care nu vrea sau nu poate să spună cum se numește, sau care 
se manifestă violent. În prezent, există aresturi doar la nivelul inspectoratelor județene de 
poliție, respectiv în reședințele județelor. La posturile de poliție sau la polițiile 
municipale/orășenești, polițistul este nevoit să ducă persoana verificată într-un birou.

Problema este că o persoană reținută ar trebui să stea într-o cameră anume destinată 
pentru cei reținuți, fie chiar și administrativ, cameră ce ar trebui să fie creată prin 
dispoziție/ordin al ministrului sau prin lege, la nivelul fiecărei unități și subunități de 
poliție,din următoarele motive:



-prezența unui reținut într-un birou de lucru al polițistului este riscantă (pot fi luate în 
considerare o mulțime de riscuri, inclusiv încălcarea legislației privind protecția 
informațiilor clasificate, conform căreia nu ai ce căuta într-un spațiu în care se 
păstrează documentele clasificate, decât dacă ești autorizat pentru nivelul de acces 
corespunzător);

-numai în România există sedii de poliție care nu au locuri anume destinate pentru 
persoanele reținute (fostele camere de triere au fost transformate, la unele subunități 
de poliție, în camere de asistență a victimelor infracțiunilor, cu aer condiționat, 
mochetă și birou);

-lipsa unor camere de reținere și a unei reglementări clare privind modul în care poți 
reține administrativ o persoană generează situații în care polițiștii, decât să se 
complice cu un bețiv care face scandal, mai bine nu se încurcă și trec pe lângă cazul 
respectiv, ca să nu-și facă de lucru. Acest fapt poate genera violență, poate chiar 
cazuri cu urmări grave, pe care polițistul respectiv le-ar fi putut preveni în timp util.

Ministerul Afacerilor Interne s-a arătat preocupat în ultimii ani de armonizarea 
legislației Poliției Române la cea europeană. Mai mult, prin noul cod de procedură penală 
s-a reglementat înființarea camerelor de anchetă, dar o măsură insuficientă din punct de 
vedere a polițiștilor care chiar vor să-și facă meseria.

Vă rog să analizați această situație și să-mi transmiteți punctul dumneavoastră de 
vedere.

Cu respect,

Senator PC de Bacău,
Vasile NISTOR

Solicit răspuns scris.


